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Potwierdzam, Å¼e bÄ™dÄ™ kandydowaÅ‚ na prezesa Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego w
jesiennych wyborach. W zwiÄ…zku z tym i tak jak obiecywaÅ‚em, przedstawiam program, jaki
bÄ™dÄ™ staraÅ‚ siÄ™ zrealizowaÄ‡, jeÅ›li zostanÄ™ wybrany na prezesa PZJ. ApelujÄ™ do
innych kandydatów o to, aby:&bull; po pierwsze siÄ™ ujawnili&bull; po drugie przedstawili swoje
programy wyborcze.  Mam nadziejÄ™, Å¼e juÅ¼ jako Å›rodowisko dojrzeliÅ›my do tego, aby
rywalizacja kandydatów na prezesa PZJ odbywaÅ‚a siÄ™ gÅ‚ównie poprzez prezentacjÄ™
programów wyborczych. Aby delegaci mogli siÄ™ kierowaÄ‡ swojÄ… ocenÄ… tychÅ¼e
programów. Na tym polega demokracja. Nikt nie wymyÅ›liÅ‚ jeszcze lepszego systemu. My teÅ¼
musimy z niego skorzystaÄ‡. A oto mój program wyborczy: 

1. Sport wyczynowy priorytetemPolski ZwiÄ…zek JeÅºdziecki jest stworzony dla zawodników, a nie
dla dziaÅ‚aczy. Zawodnicy muszÄ… byÄ‡ traktowani podmiotowo, a nie przedmiotowo, a dziaÅ‚acze
i pracownicy ZwiÄ…zku sÄ… od tego, aby zawodników obsÅ‚ugiwaÄ‡. Za cztery lata IO w Tokio, do
których juÅ¼ teraz trzeba przygotowaÄ‡ program dziaÅ‚ania.Po drodze wiele imprez rangi
mistrzostw kontynentu we wszystkich kategoriach wiekowych, a na wiÄ™kszoÅ›ci z nich
wystÄ…piÄ… polscy reprezentanci. Aby tak siÄ™ staÅ‚o, potrzebne sÄ… jasne, zrozumiaÅ‚e i
logiczne kryteria kwalifikacji do kadry narodowej oraz do reprezentacji na imprezy rangi mistrzostw
Europy czy Å›wiata we wszystkich dyscyplinach sportu i wszystkich kategoriach wiekowych. Kryteria,
które muszÄ… byÄ‡ przestrzegane, a rolÄ… prezesa i zarzÄ…du jest, aby tego dopilnowaÄ‡.  
Zawodnicy bÄ™dÄ…cy w kadrze narodowej muszÄ… wiedzieÄ‡, na co mogÄ… liczyÄ‡ w danym
sezonie, jeÅ›li chodzi o pokrywanie przez PZJ czÄ™Å›ci kosztów ich startów w zaplanowanych
przez trenera danej kadry i zatwierdzonych przez szefa szkolenia (i zarzÄ…d) zawodach
miÄ™dzynarodowych.Kalendarze zawodów na rok nastÄ™pny muszÄ… byÄ‡ znane jesieniÄ…
roku bieÅ¼Ä…cego.   W przyszÅ‚ym roku po raz pierwszy w historii naszego jeÅºdziectwa, w
Polsce, a konkretnie w Strzegomiu, odbÄ™dÄ… siÄ™ ME seniorów w WKKW. Niestety, na dziÅ›
tylko dwie pary majÄ… kwalifikacjÄ™ do tych ME. ChoÄ‡ sprawa ulokowania, kosztownych
przecieÅ¼ ME w Polsce w sytuacji, kiedy &bdquo;trzygwiazdkowych&rdquo; par mamy bardzo
maÅ‚o, budziÅ‚a duÅ¼e kontrowersje w Å›rodowisku, obecnie nie ma co siÄ™ oglÄ…daÄ‡ do tyÅ‚u.
Trzeba zrobiÄ‡ wszystko, aby mistrzostwa Europy wypadÅ‚y dobrze pod wzglÄ™dem
organizacyjnym (o co moÅ¼na byÄ‡ raczej spokojnym), aby ich koszty nie przekroczyÅ‚y
zakÅ‚adanego budÅ¼etu i aby polscy zawodnicy wypadli przyzwoicie.  Z konkurencji nieolimpijskich
- trzeba wspieraÄ‡ sÅ‚abo rozwiniÄ™te: woltyÅ¼erkÄ™, wyÅ›cigi dÅ‚ugodystansowe i reining.
Trzeba teÅ¼ nadal wspieraÄ‡ dobrze rozwiniÄ™te powoÅ¼enie, bo obecnie zaprzÄ™gi jednokonne
sÄ… naszÄ… najsilniejszÄ… konkurencjÄ…, jedynÄ…, która dostarcza medali na imprezach rangi
MÅš. No i nie moÅ¼na zapominaÄ‡ o parajeÅºdziectwie, bo jak pokazaÅ‚o Rio, mamy realne
szanse, aby nasi reprezentanci byli obecni na Paraigrzyskach, co ma coraz wiÄ™ksze znaczenie,
prestiÅ¼, a za czym idÄ… spore Å›rodki finansowe do zagospodarowania.  2. UsprawniÄ‡
mechanizmBardzo waÅ¼nym zadaniem jest zadbanie o to, aby sprawnie funkcjonowaÅ‚o biuro PZJ.
NaleÅ¼y rozpisaÄ‡ konkurs na sekretarza generalnego, którego jednym z zadaÅ„ jest nadzorowanie
pracy ludzi zatrudnionych w biurze, gdyÅ¼ obecny nie potrafi tego robiÄ‡ i siÄ™ nie nadaje na to
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stanowisko. Potrzebne bÄ™dzie teÅ¼ rozpisanie konkursu na stanowisko szefa wyszkolenia, czy jak
kto woli - dyrektora sportowego.  Potrzebna jest dalsza profesjonalizacja w zarzÄ…dzaniu
konkurencjami sportowymi. Warto wzorowaÄ‡ siÄ™ na FEI, jeÅ›li chodzi o zarzÄ…dzanie
poszczególnymi konkurencjami jeÅºdzieckimi pod wzglÄ™dem administracyjnym, a takÅ¼e na
innych zwiÄ…zkach sportowych jeÅ›li chodzi o rolÄ™ trenerów zatrudnianych przez te zwiÄ…zki w
prowadzeniu kadr (seniorów, mÅ‚odzieÅ¼owych, juniorów i innych) i odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za decyzje
czysto sportowe, czyli przede wszystkim wybór reprezentacji na imprezÄ™ gÅ‚ównÄ….  ZwiÄ…zek
sportowy nie moÅ¼e w sprawach czysto sportowych bazowaÄ‡ na pracy spoÅ‚ecznej dziaÅ‚aczy,
czy na pracy quasi-zawodowców, czyli menedÅ¼erów. Trzeba dÄ…Å¼yÄ‡ do tego (w pierwszej
kolejnoÅ›ci w konkurencjach olimpijskich), aby wÅ‚adzÄ™, a co za tym idzie odpowiedzialnoÅ›Ä‡ w
sprawach sportowych przekazaÄ‡ w rÄ™ce trenerów zatrudnianych przez PZJ i w rÄ™ce szefa
wyszkolenia. A kierowanie poszczególnymi konkurencjami  pod wzglÄ™dem administracyjnym
powierzyÄ‡ wyspecjalizowanych pracownikom biura PZJ, którzy bÄ™dÄ… peÅ‚niÄ‡ takÄ… rolÄ™ w
polskim jeÅºdziectwie, jak dyrektorzy departamentów w FEI, czyli jak np. John Roche w
Å›wiatowych skokach.   JeÅ›li chodzi o dobre funkcjonowanie biura PZJ, chodzi teÅ¼ o to, aby
sprawnie obsÅ‚ugiwaÅ‚o wszystkich, którzy wykupujÄ… w PZJ jakÄ…Å› licencjÄ™, paszport, czy
innÄ… usÅ‚ugÄ™, aby pracowali tam ludzie kompetentni i na wÅ‚aÅ›ciwych stanowiskach, aby nie
tworzyÅ‚y siÄ™ &bdquo;korki&rdquo; przy wykupywaniu tychÅ¼e licencji. NaleÅ¼y przywróciÄ‡
stacjonarnÄ… ksiÄ™gowoÅ›Ä‡. 3. Sprawiedliwie i przejrzyÅ›cieRównoÅ›Ä‡ wobec prawa
zwiÄ…zkowego, przestrzeganie przepisów i równe traktowanie wszystkich, w tym organizatorów
zawodów.JawnoÅ›Ä‡ (transparentnoÅ›Ä‡) nie moÅ¼e byÄ‡ pustym hasÅ‚em, a codziennoÅ›ciÄ…,
zwÅ‚aszcza w kwestii umów zawieranych przez PZJ, pensji trenerów, puli pieniÄ™dzy
przeznaczanych na poszczególne konkurencje, itp.Do tego obszaru naleÅ¼y zaliczyÄ‡ bardzo
waÅ¼ne zadanie - rugowanie z Å¼ycia naszego Å›rodowiska wszechobecnego w nim konfliktu
interesów. 4. FinanseWpÅ‚ywy do kasy PZJ pochodzÄ… z trzech ÅºródeÅ‚: dotacje z ministerstwa
sportu, opÅ‚aty od czÅ‚onków oraz pieniÄ…dze od sponsorów. O ile zarzÄ…d PZJ w ograniczonym
stopniu moÅ¼e wpÅ‚ywaÄ‡ na poziom wpÅ‚ywów z dwóch pierwszych ÅºródeÅ‚, o tyle bardzo
istotnÄ… rolÄ… zarzÄ…du i prezesa jest aktywnoÅ›Ä‡ w trzecim obszarze - pozyskiwanie
pieniÄ™dzy od sponsorów. LiczÄ™ na to, Å¼e w zarzÄ…dzie znajdÄ… siÄ™ osoby, których
gÅ‚ównym zadaniem bÄ™dzie aktywnoÅ›Ä‡ w tym obszarze.Bardzo istotnÄ… rolÄ… zarzÄ…du i
prezesa bÄ™dzie utrzymywanie dyscypliny finansowej, czyli mówiÄ…c wprost eliminowanie
zbÄ™dnych wydatków oraz umiar w wydatkach niezbÄ™dnych (np. hotele, koszty podróÅ¼y, itp.). A
poza tym: 5. KolektywnoÅ›Ä‡ podejmowania decyzji przez zarzÄ…d i podziaÅ‚ na obszary, jakie
poszczególni czÅ‚onkowie powinni nadzorowaÄ‡. 6. ZakoÅ„czenie wlokÄ…cych siÄ™ spraw, a
mianowicie Torisa i Atremora. 8. Wypromowanie mÅ‚odszych (30-40 lat) ludzi, którzy bÄ™dÄ… w
stanie przejÄ…Ä‡ paÅ‚eczkÄ™ po nas, czyli ludziach 60-letnich i starszych, jeÅ›li chodzi o
kierowanie naszym jeÅºdziectwem. Promowanie naszych przedstawicieli w FEI i EEI. 9. Dbanie o
dopÅ‚yw mÅ‚odszych sÄ™dziów, umoÅ¼liwienie im rozwoju i wypromowanie najlepszych z nich na
sÄ™dziów miÄ™dzynarodowych &ndash; to bardzo waÅ¼ne zadanie kolegium sÄ™dziów. Inne, nie
mniej waÅ¼ne - aktualizacja przepisów krajowych na podstawie zmian w przepisach
miÄ™dzynarodowych musi byÄ‡ tworzona przez fachowców i publikowana corocznie jesieniÄ…
sezonu poprzedzajÄ…cego wejÅ›cie w Å¼ycie owych zmian, a nie w marcu podczas trwajÄ…cego
juÅ¼ sezonu. 10. WdroÅ¼enie &bdquo;Zasad szkolenia kadr instruktorsko-trenerskich w
jeÅºdziectwie&rdquo; przygotowanych przez zespóÅ‚ pod kierownictwem Marcina Szczypiorskiego,
w  którym to zespole pracowali WacÅ‚aw Pruchniewicz oraz Huber Szaszkiewicz. Marek
Szewczyk
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